

Meeting Minutes – P/T Call March 8, 2023



***Next call will be early May before the season starts. ***

1) Welcome and Land Acknowledgement

2) Safe Sport

Angela updated the P/T's on the status of Softball Canada transitioning to OSIC as well as bringing on a new Independent Third Party (ITP) (Cristy Nurse – Hammond LLP cnurse@hammondllp.ca). This transition will be taking place as of March 31st, 2023. Updates to Softball Canada's policies will also be taking place and P/T's will be notified once complete. P/T's who amended their policies to incorporate the UCCMS (or adopted Softball Canada's Safe Sport Policy Suite) will need to review these, as they will no longer apply to their participants. OSIC and the UCCMS will only apply to national level participants as outlined by Softball Canada (a full list can be requested by emailing Angela aballantyne@softball.ca).

P/T's are asked to send their ITP contact information to Angela in order to have a complete directory of these individuals to help with triaging cases.

In the future, we would ask P/T's to think about creating a centralized one-stop shop for all ITP handled complaints in Canada – to alleviate confusion from participants who wish to make a complaint and incur additional fees when needing to be redirected. This will be brought up again, likely in a presentation from Sport Law on the benefits of this for everyone.

3) DEI

Angela will be reaching out to P/T's in the next week seeking confirmation of applicants being in good standing as we proceed in appointing new members to the DEI committee.

4) Women's National Team

Registration for ID Camps will open next week (March 13-17). Confirmed camps are:

- SK (Saskatoon - May 14th SR & May 15th JR)
- BC (TBD - June 9th JR & June 10th SR)
- ON (TBD - June 12th SR & June 13th JR)
- Looking at potentially additional JR camps in MB, QC & NS

5) Canadian Championships

• Host City Features

Write-ups for nine Canadian Championships host cities – one a month starting March, focus on softball background of the city, attractions while you're there. Main point is to shed light on each city and to create a buss around the championships.

• Streaming/Website

- Softball Canada has partnered with NBC Universal (and their SportsEngine platform) for three major components:
 - Streaming/Video platform for National Teams/Canadian Championships and other programs through their Rapid Replay affiliate (beginning in 2023)
 - Redevelop the Softball Canada website using WordPress (expected launch in Spring 2024)
 - Establish SportsEngine HQ for individual/event registration (starting in 2024) *A P/T Association solution will be presented for consideration.
- An announcement of this new partnership will be made in the coming weeks.
- After the announcement, we will approach Canadian Championship Hosts to explain the streaming component.
 - They will be required to provide their own camera(s) and internet/data access, but all video will go through Softball Canada's platform.
- The streaming solution also has the option to offer free streaming or a subscription-based model (game-by-game, event-by-event, and/or yearly access) – Softball Canada has not determined the pricing structure yet.
- Canadian Championship hosts have received access to update their websites; the live links will be on the Softball Canada Canadian Championship page by the end of the week.
- **Hotel/Travel Costs**
 - The cost for hotels and flights has increased significantly after the pandemic. Please try to get teams to book/reserve as early as possible.
- **DP/Flex at U15s**
 - Softball Canada is piloting the DP/Flex rule at this year's U15 Boy's and Girl's Canadian Championships
 - Softball Canada will prepare an announcement to inform teams
- **P/T Interest for U23 Women's and Women's Canadian Championships**
 - U23 Women's: Interest with 5 teams from 5 provinces (BC, AB, SK, QC, NB)
 - Women's Interest with 3 teams from 2 provinces (SK, QC)
 - Softball Ontario will check with PWSA and get back to us
- **Canada Summer Games Age Categories**
 - The usual timeline to determine age categories is 3 years out
 - With the delay of one year due to the pandemic and back-to-back Summer and Winter Games in 6 months, CGC is behind on timelines for this cycle
 - They indicated they would reach out to all NSOs for their recommended age categories in late March with an official decision being made in April, with an announcement shortly after
 - Softball Canada will be recommending U19 for Women and U20 for Men; many provinces have begun their preparations based on these age categories

6)Umpire Program

Blue Convention

- Blue Convention is fast approaching this coming Easter weekend and we still need to continue to promote. It's starting Thursday April 6 with the Instructor/Evaluator Clinic

and the Level 4 clinic. Friday, April 7 is the beginning of the event for everyone including a Youth clinic and will end with the Indicator Banquet on the Saturday evening.

- Registration is still open, and we will keep it open until about a week before the event.
- We have amazing sessions and keynotes, and the host has been working hard on companion package and other fun stuff. I will be sending another promo-email later this week.
- Registration for both the Level 4 and IE clinic will close next Friday March 17 as there is an on-line portion to both these clinics. Our first online session is March 23rd for the IE and March 28 for the Level 4. There will be 2 on-line sessions beforehand with the face-to-face at Blue Convention as mentioned on the Thursday.
- Our room block at the Delta is now sold out. The hotel is fully booked and will not add more rooms at the \$109 rate to our block. The on-line reservation platform is open until March 11 and the Delta will add any cancellations back to our inventory so let anyone who may be trying to get a room to keep trying. We also can look for roommates and there are other hotels in the area.

National Umpire Exam

- National Umpire exam has been open for umpires to write as of March 1 and we strongly encourage all umpires to write. We are closing it July 1. So it will be available to write from March 1 to July 1. This was also discussed at the UIC Meeting in November. We are closing it in July to encourage umpires to write and we also need that data for any umpires who are attending any of the Canadian Championships.
- Umpires will have 3 opportunities to write to get the desired mark to pass for their Level
- If you need a 4th – Please have umpire email the PUIC and he can contact me to reset for 1 more opportunity.
- Provinces can access results themselves. They will need to contact me for link and password.

Communication procedures

Just a very quick note to mention that I regularly send out email communications to the PTs and the UICs with a note on the top to PLEASE forward to all. I just want to ensure that this is done when you see these emails to pass them on as some have mentioned they do not receive them. We also use Facebook for umpire communication.

Rule change proposals (in advance of AGM)

- The November AGM is going to be another Rule Change year. We usually have the deadline of October 1 for any Rule change submissions. If you happen to know of any Rule Changes before the October 1 deadline, I encourage you to send to me as soon as you have any so that we can expedite the process and send to the various committees to discuss prior to this deadline. We are just trying to expedite and streamline this process to make it easier when we are at the AGM. So as soon as you know of any, please let me know and I will send you the Rule Change form to complete.

7) Resource Launches

Canpitch Videos

- Can be located under the resource tab on our website.
- Ensure that this is being promoted for beginner pitchers only.

Timbits E-learning

- Can be located under Programs in Timbits softball section under resources and is free for everyone.
- Note that this is an additional resource that is meant to complement not replace.
- The Timbits manuals is now only be provided online and can be accessed in the same location as the Timbits E-learning.

Timbits Medals

- Contacting Tim Hortons regarding medals for this season
- We currently have a limited amount here at the office and will send out an update once we know the exact number

Timbits T-shirts

- Will begin shipping in the next few days.
- If P/T need more shirts that provided they may print their own but then need to be pre-approved by Cassidy before printing begins. Note: this is only after the fact of original orders.

8) WBSC

U18 Men

- World Cup is awarded to Mexico Nov 11-19, 2023
- Actually a U19 event so 2004 birth years are eligible
- No information on the qualification process yet but anticipate a Pan Am Qualifier this summer

U18 Women

- Indications that a Pan Am Qualifier should be in 2023
- No indication of the age category for the Qualifier
- Both 2024 Stage 1 plus 2025 World Cup will be U18
- Montreal has bid for 2025 World Cup

U23 Men

- Participating in World Cup next month in Argentina
- Age category is U25 based on cancelations the last 2 years

Women's National Team

- Camps and Training in June
- Series in Nashville
- Canada Cup
- Stage 1 of World Cup in Italy this July
- Pan Am Games in Oct/Nov

Men's National Team

- Expected Qualifier in the fall
- Prince Albert awarded both Stage 1 in 2024 and World Cup in 2025

9) National Office

- Phone line is down
- Changeover to cell phones coming
- Main line will still be available
- No fax line anymore
- Issues with Mail Chimp causing outgoing mail to not reach recipient – hope to have it resolved soon

10) Governance and Bylaws

- Still moving forward with document
- Steve Indig and Softball Canada responded to all questions and comments that came in last month.
- A summary will be provided soon
- Next Steps are a zoom with Sport Law
- Final goal is to have it approved at the AGM in November

Final Notes:

- Softball BC is asking other P/T if they could send over any additional information, they have regarding tournament sanction processes
- More discussion in the future regarding the streaming process being provided for other tournaments such as Provincials or Eastern's etc. This discussion will take place down the road once the new website is up and running.
- Registration system on the website- more discussions to take place in the future to see if it makes sense for P/T's to transfer over and use the same system.
- Reach out for bidding for the 2024 Canadian Championships

Le prochain appel aura lieu au début du mois de mai, avant le début de la saison.

1) Accueil et reconnaissance des terres

2) Sport Sécuritaire

Angela a mis les P/T au courant de l'état de la transition de Softball Canada à BCIS ainsi que de l'arrivée d'une nouvelle tierce partie indépendante (ITP) (Cristy Nurse - Hammond LLP cnurse@hammondllp.ca). Cette transition aura lieu à partir du 31 mars 2023. Des mises à jour des politiques de Softball Canada seront également effectuées et les provinces et territoires seront avisés lorsqu'elles seront terminées. Les provinces et territoires qui ont modifié leurs politiques afin d'y intégrer l'UCCMS (ou qui ont adopté l'ensemble des politiques de Softball Canada en matière de sports sécuritaires) devront les revoir, car elles ne s'appliqueront plus à leurs participants. BCIS et l'UCCMS ne s'appliqueront qu'aux participants de niveau national, tel qu'indiqué par Softball Canada (une liste complète peut être demandée en envoyant un courriel à Angela aballantyne@softball.ca).

À l'avenir, nous demandons aux provinces et aux territoires d'envisager la création d'un guichet unique centralisé pour toutes les plaintes traitées par le PTI au Canada - afin d'atténuer la confusion des participants qui souhaitent déposer une plainte et encourent des frais supplémentaires lorsqu'ils doivent être redirigés. Cette question sera de nouveau abordée, probablement dans le cadre d'une présentation de la Loi sur le sport sur les avantages de cette mesure pour tout le monde.

3) DEI

Angela contactera les PT au cours de la semaine prochaine afin d'obtenir la confirmation que les candidats sont en règle, alors que nous procédons à la nomination de nouveaux membres au sein de la commission DEI.

4) Équipe National Féminine

Les inscriptions aux camps ID seront ouvertes la semaine prochaine (du 13 au 17 mars). Les camps confirmés sont les suivants:

- SK (Saskatoon – 14 mai SR et 15 mai JR)
- C.-B. (à déterminer – 9 juin JR et 10 juin SR)
- ON (à déterminer – 12 juin SR et 13 juin JR)
- Nous envisageons la possibilité d'ajouter des camp JR au Manitoba, au Québec et en Nouvelle-Écosse

5) Championnats canadiens

- **Les articles sur les comités organisateurs**
 - Des articles sur les neuf villes hôtes des Championnats canadiens - un par mois à partir de mars, mettant l'accent sur le contexte du softball dans la ville, les attractions pendant

que vous y êtes. L'objectif principal est de faire la lumière sur chaque ville et de créer un bus autour des championnats.

- **Diffusion en continu/site Web**

- Softball Canada a établi un partenariat avec NBC Universal (et sa plateforme SportsEngine)
 - Plateforme de streaming/vidéo pour les équipes nationales/championnats canadien et autre programmes par l'intermédiaire de leur filiale Rapid Replay (à partir de 2023)
 - Redévelopper le site Web de Softball Canada en utilisant WordPress (lancement prévu au printemps 2024).
 - Établir le siège de SportsEngine pour l'enregistrement des individus et des événements (à partir de 2024) *Une solution d'association PT sera présentée pour examen.
- L'annonce de ce nouveau partenariat sera faite dans les prochaines semaines.
- Après l'annonce, nous prendrons contact avec les organisateurs des championnats canadiens pour leur expliquer la composante "streaming".
 - Ils devront fournir leur(s) propre(s) caméra(s) et l'accès à l'Internet et aux données, mais toutes les vidéos passeront par la plateforme de Softball Canada.
- La solution de diffusion en continu a également l'option d'offrir une diffusion en continu gratuite ou un modèle d'abonnement (jeu par jeu, événement par événement, et/ou accès annuel) - Softball Canada n'a pas encore déterminé la structure de prix.
- Les comités organisateurs du Championnat canadien ont reçu l'accès pour mettre à jour leurs sites Web ; les liens en direct seront sur la page du Championnat canadien de Softball Canada d'ici la fin de la semaine.

- **Frais d'hôtel et de voyage**

- Les frais d'hôtel et de vol ont considérablement augmenté après la pandémie. Veuillez essayer d'inciter les équipes à réserver le plus tôt possible.

- **DP/Flex chez U15s**

- Softball Canada met à l'essai la règle DP/Flex lors des Championnats canadiens U15 masculine et féminine de cette année.
- Softball Canada préparera une annonce pour informer les équipes.

- **P/T Intérêt pour les championnats canadiens féminins et U23**

- U23 féminine : Intérêt avec 5 équipes de 5 provinces (C.-B., AB, SK, QC, N.-B.)
- Intérêt féminin avec 3 équipes de 2 provinces (SK, QC)
- Softball Ontario vérifiera auprès de la PWSA et nous contactera.

- **Catégories d'âge des Jeux d'été du Canada**

- Le délai habituel pour déterminer les catégories d'âge est de trois ans.
- Avec le retard d'un an dû à la pandémie et la succession des Jeux d'été et d'hiver en 6 mois, le Conseil des Jeux du Canada est en retard sur les échéances de ce cycle.
- Ils ont indiqué qu'ils contacteraient tous les ONS pour connaître les catégories d'âge qu'ils recommandent à la fin du mois de mars et qu'une décision officielle serait prise en avril, avec une annonce peu après.
- Softball Canada recommandera les catégories d'âge U19 pour les femmes et U20 pour les hommes ; de nombreuses provinces ont commencé leurs préparatifs en fonction de ces catégories d'âge.

6) Arbitres

Congres des Bleues

- Le Congrès de bleu(e)s approche à grands pas, le week-end de Pâques, et nous devons continuer à en faire la promotion. L'événement commence le jeudi 6 avril avec la clinique des instructeurs/évaluateurs et la clinique de niveau 4. Le vendredi 7 avril est le début de l'événement pour tout le monde, y compris un stage pour les jeunes, et se terminera par le banquet de l'indicateur le samedi soir.
- Les inscriptions sont encore ouvertes et le resteront jusqu'à une semaine environ avant l'événement.
- Nous avons des sessions et des keynotes extraordinaires, et l'hôte a travaillé dur sur le package compagnon et d'autres choses amusantes. J'enverrai un autre e-mail promotionnel dans le courant de la semaine.
- Les inscriptions pour les stages de niveau 4 et d'IE seront closes vendredi prochain, le 17 mars, car ces deux stages comportent une partie en ligne. Notre première session en ligne aura lieu le 23 mars pour l'IE et le 28 mars pour le niveau 4. Il y aura deux sessions en ligne avant la session en face-à-face à la Convention bleue, comme mentionné le jeudi.
- Notre bloc de chambres au Delta est maintenant complet. L'hôtel est complet et n'ajoutera pas d'autres chambres au tarif de 109 \$ à notre bloc. La plateforme de réservation en ligne est ouverte jusqu'au 11 mars et le Delta ajoutera toutes les annulations à notre inventaire. Nous pouvons également chercher des colocataires et il y a d'autres hôtels dans la région.

Examen national d'arbitre

- L'examen national de juge-arbitre est ouvert aux juges-arbitres depuis le 1er mars et nous encourageons vivement tous les juges-arbitres à s'y présenter. Nous le fermons le 1er juillet. Il sera donc possible de s'y présenter du 1er mars au 1er juillet. Ce point a également été discuté lors de la réunion de l'UIC en novembre. Nous fermons en juillet pour encourager les arbitres à écrire et nous avons également besoin de ces données pour les arbitres qui participent à l'un des championnats canadiens.
- Les arbitres auront trois occasions d'écrire afin d'obtenir la note souhaitée pour passer leur niveau.
- Si vous avez besoin d'une quatrième chance, demandez à l'arbitre d'envoyer un courriel à la PUIC pour qu'elle me contacte afin de remettre les pendules à l'heure pour une nouvelle chance.
- Les provinces peuvent accéder aux résultats elles-mêmes. Elles devront me contacter pour obtenir le lien et le mot de passe.

Procédures de communication

Je mets un petit mot pour mentionner que j'envoie régulièrement des communications par e-mail aux PT et aux UIC avec une note en haut de page pour les faire suivre s'il vous plaît. Je veux juste m'assurer que vous le faites lorsque vous voyez ces courriels pour les transmettre

car certains ont mentionné qu'ils ne les recevaient pas. Nous utilisons également Facebook pour la communication avec les arbitres.

Propositions de modification des règles (avant l'AGA)

- L'AGA de novembre sera une nouvelle année de modification des règles. La date limite de soumission des modifications de règles est généralement fixée au 1er octobre. Si vous avez connaissance d'une modification des règles avant la date limite du 1er octobre, je vous encourage à me l'envoyer dès que possible afin que nous puissions accélérer le processus et l'envoyer aux différentes commissions pour qu'elles en discutent avant cette date limite. Nous essayons simplement d'accélérer et de rationaliser ce processus pour le rendre plus facile lorsque nous serons à l'AGA. Dès que vous en aurez connaissance, faites-le moi savoir et je vous enverrai le formulaire de modification du règlement à remplir.

7) Lancement de ressources

Vidéos de Canpitch

- Elles se trouvent sous l'onglet " ressources " de notre site Web.
- S'assurer que la promotion est faite pour les lanceurs débutants seulement.

Apprentissage en ligne Timbits

- Se trouve sous Programmes dans la section softball de Timbits sous ressources et est gratuit pour tout le monde.
- Notez qu'il s'agit d'une ressource supplémentaire qui vise à compléter et non à remplacer.
- Les manuels Timbits sont maintenant fournis uniquement en ligne et sont accessibles au même endroit que la formation en ligne Timbits.

Médailles Timbits

- Contacter Tim Hortons au sujet des médailles pour cette saison
- Nous avons actuellement une quantité limitée au bureau et nous enverrons une mise à jour lorsque nous connaissons le nombre exact.

T-shirts Timbits

- Nous commencerons à expédier les t-shirts dans les prochains jours.
- Si les P/T ont besoin de plus de t-shirts que prévu, ils peuvent imprimer leurs propres t-shirts, mais ils devront alors être approuvés par Cassidy avant que l'impression ne commence. Note : ceci n'est possible qu'après les commandes initiales.

8) WBSC

U18 Masculin

- La Coupe du monde est attribuée au Mexique du 11 au 19 novembre 2023.
- Il s'agit en fait d'un événement pour les moins de 19 ans, ce qui signifie que les années de naissance 2004 sont admissibles.
- Aucune information sur le processus de qualification n'a encore été donnée, mais on prévoit une qualification panaméricaine cet été.
-

U18 Féminin

- Il semble qu'un tournoi de qualification panaméricain devrait avoir lieu en 2023.
- Pas d'indication sur la catégorie d'âge pour la qualification.
- L'étape 1 de 2024 et la Coupe du monde de 2025 seront toutes deux des compétitions U18.
- Montréal a posé sa candidature pour la Coupe du monde de 2025
-

U23 Masculin

- Participera à la Coupe du monde le mois prochain en Argentine
- La catégorie d'âge est U25 en fonction des annulations des deux dernières années.

Équipe Nationale Féminine

- Camps et entraînement en juin
- Séries à Nashville
- Coupe du Canada
- Première étape de la Coupe du monde en Italie en juillet
- Jeux panaméricains en octobre/novembre

Equipe Nationale Masculine

- Qualification prévue à l'automne
- Prince Albert se voit attribuer la première étape en 2024 et la Coupe du monde en 2025.

9) Bureau national

- La ligne téléphonique est en panne
- Passage aux téléphones portables à venir
- La ligne principale sera toujours disponible
- Plus de ligne de fax
- Des problèmes avec Mail Chimp font que le courrier sortant ne parvient pas au destinataire - nous espérons que ce problème sera bientôt résolu.

10) Gouvernance et statuts

- Le document est toujours en cours d'élaboration.

- Steve Indig et Softball Canada ont répondu à toutes les questions et commentaires reçus le mois dernier.
- Un résumé sera fourni bientôt.
- Les prochaines étapes sont un zoom avec Sport Law
- L'objectif final est de le faire approuver à l'AGA en novembre.

Notes Finales

- Softball BC demande aux autres provinces et territoires s'ils peuvent envoyer toute information additionnelle qu'ils ont concernant les processus de sanction des tournois.
- Plus de discussion à l'avenir concernant le processus de diffusion en continu pour d'autres tournois tels que les provinciaux ou les tournois de l'Est, etc. Cette discussion aura lieu plus tard, une fois que le nouveau site Web sera opérationnel.
- Système d'inscription sur le site Web - d'autres discussions auront lieu à l'avenir pour déterminer s'il est logique que les provinces et les territoires transfèrent leurs inscriptions et utilisent le même système.
- Appel d'offres pour les Championnats canadiens de 2024.